
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 12/2022 

LXIII Sesja w dniu 8 września 2022  

Obrady rozpoczęto 8 września 2022 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 10:11 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie obrad sesji 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Otwieram sześćdziesiątą trzecią nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Nowej Słupi. Witam 

pana Andrzeja Gąsiora burmistrza miasta i gminy. Witam panią Edytę Durak skarbnik gminy. 

Witam panią Annę Moroś-Mergalską kierownika miejsko gminnego ośrodka pomocy 

społecznej. Witam pana Daniela Binkowskiego obsługę rady i witam wszystkich przybyłych 

radnych na dzisiejszą sesję. 

 

 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przeczytam teraz porządek obrad. Punkt pierwszy otwarcie obrad w sesji. Punkt drugi 

stwierdzenie kworum przedstawienie porządku obrad. Punkt trzeci podjęcie uchwał pod punkt 

pierwszy w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowa Słupia na lata 

dwa tysiące dwadzieścia dwa dwa tysiące trzydzieści dziewięć pod punkt drugi w sprawie 

zmian w budżecie gminy Nowa Słupia na dwutysięczny dwudziesty drugi rok i punkt czwarty 

zamknięcie obrad. 



Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Dawid Marzec, 

Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam 

Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (3) 

Stanisław Cisłowski, Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia 

 

 

3. Podjęcie uchwał: 

 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok. 

 

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Witam państwa serdecznie. Wprowadzamy kolejną pulę z funduszu pomocy. Jest to kwota 

71 tysięcy 74 złotych z przeznaczeniem na kwota 26 tysięcy 296 złotych. Są to środki z 

przeznaczeniem na zorganizowanie zakwaterowania wraz z wyżywieniem. Kwota 12 tysięcy 

208 złotych z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń rodzinnych oraz kwotę 32 tysiące 570 

złotych na dodatkowe zajęcia oświatowe. W wydatkach majątkowych dodajemy kwotę 45 

tysięcy na zadanie opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowa placu pomiędzy 

ulicą Żeromskiego i ulicą Wesołą wraz z alejkami komunikacyjnymi. Kwota ta została 

zabezpieczona z zadania opracowanie audytów energetycznych oraz dokumentacji 

projektowo kosztorysowej dla potrzeb termomodernizacji budynków świetlic i strażnic OSP 

w Nowej Słupi i Starej Słupi. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tej 

kwestii? Bardzo proszę. Kolega Marcin. Bardzo proszę, panie przewodniczący.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Pani skarbnik, chciałem tylko zgłosić taką sytuację. Na Osiedlu Górnym chodzi o 

zapotrzebowanie o dowóz dzieciaków do szkół. Zaczął się rok szkolny. I jest tam problem. 

Mieszkańcy zgłaszają mi akurat tą sytuację, że jeśli jest okres deszczowy, te dzieciaki małe 

nie mają jak tam dojść. Rodzice ich nie puszczają, no bo 20 minut przejść czy w tą stronę. 

One zmokną i rodzice zgłaszają ten problem. Chciałbym, żebyśmy jakieś środki zabezpieczyli 

lub tak tą komunikację zorganizowali, żeby te dzieciaki mogły do tych szkół dojeżdżać. 

Wiem, że i mieszkańcy Cząstkowa, Osiedla Górnego też zgłaszają potrzebę dojechania czy do 



Rudek, czy do Ośrodka Zdrowia. I chciałbym, żeby tu Pan burmistrz... Mam pismo tutaj od 

jednej z mieszkańców i ja tu się podpiszę. To pismo zostawię u Pana burmistrza na rękach. 

Ale to jest większy problem. Kolega radny Łukasz Nowak zna ten problem, bo to mieszkańcy 

od niego z Osiedla Górnego, także wspólnie myslę , że wypracujemy jakieś rozwiązanie na 

ten temat. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Czy pani skarbnik chce zabrać głos w tej kwestii? Nie, dziękuję. Kolega Dawid 

Marzec, bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Dziękuję kolego Marcinie, że poruszyłeś ten temat. 

Temat znany mi jest w sumie od Ciebie, bo załapałeś właśnie rozmowę z mieszkańcami, 

którzy potrzebują tej pomocy. Myślę, że Łukasz też tutaj poprze, już zgłasza się, więc na 

pewno fajnie, gdyby Panie Burmistrzu znalazły się te środki na ten autobus, bo 

bezpieczeństwo dzieci jest sprawą najważniejszą. Kolejną rzeczą to chciałem serdecznie 

podziękować za to, że znalazły się w projekcie uchwały te pieniądze na plac zabaw, ponieważ 

fajnie, jeżeli wykonamy go jednym rzutem i tutaj mieszkańcy bardzo o to apelują, ten plac 

zabaw jest bardzo zniszczony, więc teraz również wysoką radę uprzejmie proszę o to, 

żebyśmy dzisiaj przegłosowali te środki, w stosunku do całej inwestycji, ta końcówka, która 

została, już nie jest na tyle duża, a jeżeli zrobić coś, to raz a porządnie, cały czas tak twierdzę. 

Także chylę czoło. Pani skarbnik, dziękuję za wyszukanie tych środków i jeszcze raz bardzo 

proszę wysoką radę o to, żeby wszyscy oddali głosy za. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Łukasz Nowak, bardzo proszę.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Ja również chciałem podziękować pani skarbnik, że znalazły się te pieniądze, tak jak Dawid 

mówi. Myślę, że to będzie bardzo dobrze służyć tam dla społeczności. No mamy ten plac, jaki 

mamy i tu wspólnie działamy, żeby to było lepiej. Jeszcze raz dziękuję, nawiązując do tego, 

co Marcin mówił. Temat jest mi bardzo znany, rozmawiałem z tymi osobami. Problem tam 

polega na powrocie ze szkoły między godziną 12 a 15. Ten temat już jest, że tak powiem, 

delikatnie z burmistrzem naruszony i będziemy próbować coś w tym temacie zrobić. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan burmistrz prosił o głos. Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Szanowni państwo radni, jeżeli chodzi o te dojazdy, no to 

gmina realizuje dojazdy. Zawsze może się pojawiać na początku roku jakiś problem 

wynikający z harmonogramu dojazdów czy po prostu zajęć, więc będziemy na pewno z panią 

dyrektor rozmawiać. Natomiast gmina realizuje program dowozu uczniów. Mamy dwa 

autobusy. Te dwa autobusy jeżdżą, dowożą z całego naszego regionu dzieci do szkół. 

Oczywiście w ramach przepisów prawa, które obowiązuje gminę, czyli obwodów tak 

zwanych szkolnych. I na pewno przyjrzymy się temu, jeżeli jakiś problem jest to postaramy 

się go rozwiązać. Natomiast jeżeli chodzi o linie te, które są założone tutaj na terenie naszej 

gminy, no to one z tego co ja wiem to funkcjonują. Będzie problem troszkę na przyszły rok, 

ponieważ najprawdopodobniej będzie musiał być przetarg na te linie, dlatego że już kwota, 



która się uzbierała jest kwotą po prostu zobowiązującą nas do przetargu, ale będziemy tutaj 

już z firmą przewozową próbować to ustalać. Natomiast jeżeli chodzi o ten plac, to też taka 

prośba jest tutaj, to ja zrobiłem spotkanie z radnymi tutaj z panem Sołtysem, ponieważ kwota 

przetargowa była, ofertowa była większa, około ponad 40 tysięcy złotych, aby ten plac zrobić 

w całości, nie dzielić tego zadania na dwie części i żeby to zrobić w całości, bo plac jest w 

fatalnym stanie. Jeden plac zrobiliśmy kilka lat temu, został drugi plac, gdzie płytki po prostu 

są, stoją można powiedzieć, że w poprzek no i problem jest na tym, polega na tym, że tam jest 

spora grupa dzieci oraz osób dorosłych, które dochodzą do ośrodka zdrowia, tutaj do centrum 

Rudek no i jest problem w tym, że po prostu można się tam przewrócić, można sobie wielką 

krzywdę zrobić, a odpowiedzialność, stoi po naszej stronie, więc chcieliśmy tutaj po prostu 

prosić radę, żeby się przychylić do tego zadania i wykonać jednak za jednym zamachem, nie 

dzielić tego zadania na dwie części, bo może w następnym roku nie starczy środków, żeby go 

zrobić. Wiemy, że w tej chwili z cenami się dzieją bardzo trudne rzeczy, z ceną energii, ale 

jest również prac czy firm wykonawczych, więc wszystkie gminy mają ten problem i po 

prostu wiemy, że następny rok będzie bardzo trudny budżetowo. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo, koleżanka Ewa Pastuszyńska.  

 

Radna Ewa Pastuszyńska 

- Dziękuję. panie burmistrzu, chciałam powiedzieć na temat likwidacji kont w Urzędzie 

Gminy, bo było, że wpłacaliśmy różne środki, na poszczególne konta, prawda? Od 1 września 

tam jest informacja na stronie Urzędu Gminy. Ale mieszkańcy właśnie pytali, bo nie 

wiedzieli, bo część płaci i nie wie, że nie ma tego konta, bo nie każdy zagląda tam na tą stronę 

internetową, może by jakoś informację, nie wiem, albo dzisiaj ogłosić to, albo żeby wiedzieli 

sołtysi i informować mieszkańców, bo nie wszyscy płacą akurat, no, czy u sołtysa, czy tylko 

przez internet i nie wiedzą, że w tej chwili jest jedno konto. Że to na jedno, no właśnie, albo 

na tablicach ogłoszeń. Bardzo proszę o taką informację.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Tak to bardzo proszę pani skarbnik tak bardzo proszę.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- W związku z tym, że mamy naliczane opłaty od tak zwanych przelewów masowych, a 

właśnie te rachunki mniej więcej były uznane za przelewy masowe jest to kwota ponad 250 

miesięcznie a i tak one wszystkie trafiają na jeden rachunek. Nie jest to oddzielny wyciąg 

bankowy, dlatego uznaliśmy w lipcu, że od 1 września będą te rachunki pozamykane. Taka 

informacja na stronie BIP-u była w lipcu wtedy, kiedy podjęliśmy taką decyzję, tam gdzie są 

zakładka konta bankowe, Na fakturach już były informacje w sierpniu, że już jest 

pozamykane, ale rozumiemy, że są też indywidualne wpłaty przez telefon, tak. Czasami też 

sobie wpłacają za wodę z zadatkiem, tak. Dlatego na stronie internetowej też jest informacja. 

No ale nie wiem, czy Państwu sołtysom też przekażemy taką ulotkę przy wpłacaniu też 

podatków, prawda. To też jest to konto dotyczące podatków, więc też przygotuję dla państwa 

taką oddzielną informację, oprócz tych, które były rozdane kierownikom i na stronie 

internetowej.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- I na tablicy ogłoszeń też można dać, bo rzeczywiście nie każdy korzysta z internetu i ze 

strony gminy. Dziękuję bardzo. Kolega Robert Klefas.  



 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję panie przewodniczący. Pierwsze moje pytanie, no tradycyjnie już pytam o 

światłowód, kiedy to będzie zrobione. I drugie moje pytanie dotyczy składania wniosków o 

dofinansowanie na paliwa stałe. I jeżeli do 30 listopada jest ta wypłata, że tak powiem, Do 

końca listopada można to robić. Wobec tego chciałbym zapytać czy jak Urząd Gminy jest 

przygotowany w tym momencie do tej sytuacji. No bo to wiemy że spada na urzędy. 

Finansowo tak. Jak z kasą prosto chcę zapytać kto finansuje te dopłaty. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Jeżeli chodzi o tą pierwszą część, czyli jeżeli chodzi o 

internet, no to tak jak pamiętacie państwo, no cztery miejscowości nasze zostały wykluczone, 

były tak zwaną białą plamą. Myśmy napisali pismo do ministerstwa, zostało to uznane. 

Ministerstwo wpłynęło na firmę, dołożyło środków po prostu, aby firma projektowa 

zaprojektowała dodatkowo Włochy, Skały, Baszowice oraz Bartoszowiny i wiem, że to jest 

zaprojektowane. Natomiast proszę o taką cierpliwość, ponieważ jest to montowane na naszym 

terenie systematycznie, natomiast no nie ma wpływu na firmę, w którym ona w momencie po 

prostu wejdzie na takie miejscowości właśnie te, które nie były, bo nie wiem czy wszystkie 

pozwolenia przejścia na drogach i pozwolenia na słupy i tak dalej firma ma, bo wiem, że 

ostatnio dużo dokumentów do nas trafiało o pozwolenia i myśmy je w miarę szybko 

wydawali. Natomiast no proszę o taką cierpliwość, że po prostu zostanie to 

najprawdopodobniej niedługo wykonane. Natomiast jeżeli chodzi o program dopłat do paliw 

stałych, to ja poproszę tutaj panią kierownik naszego ośrodka pomocy społecznej. Środki na 

pewno nie będą z urzędu gminy, będą z budżetu państwa.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo proszę, pani kierownik.  

 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Panie przewodniczący, panie radny, szanowni mieszkańcy. Ja bym chciała tutaj rozróżnić 

dwie ustawy. Na dzień dzisiejszy w obiegu prawnym jest jedna ustawa obowiązująca, jest to 

ustawa o dodatku węglowym i tylko takie wnioski na dzień dzisiejszy są przyjmowane w 

naszej gminie, dokładnie w Ośrodku Pomocy Społecznej. Na dzień dzisiejszy przyjęliśmy 

około dwóch tysięcy 360 wniosków, to jest stan wtedy, kiedy wychodziłam z budynku. 

Wnioski są przyjmowane, tak jak powiedziałam, w oparciu o obowiązującą ustawę o dodatku 

węglowym. Tak jak pan radny tutaj słusznie zauważył, ustawa ta przewiduje, iż realizacja ma 

nastąpić do 30 listopada 2022 roku. 31 sierpnia nasz urząd złożył zapotrzebowanie na wypłatę 

środków finansowych. Obecnie czekamy na przekazanie tych pieniędzy, prawdopodobnie w 

formie dotacji, na konto Urzędu Gminy. W chwili, gdy otrzymamy takie środki tutaj do 

naszego urzędu, będziemy realizowali pierwsze wypłaty zasiłków węglowych. 

Prawdopodobnie około 20 września zostanie już podpisana druga ustawa właśnie o dodatkach 

paliwowych, gdzie będą objętym wsparciem pozostałe gospodarstwa domowe, które opalają 

peletem, drzewem, gazem i olejem opałowym. Tutaj nie będę na razie zagłębiała się w 

szczegóły tej ustawy, ponieważ ja czekam już na ostateczną wersję tej ustawy. Natomiast 

głównym takim założeniem, które nas będzie bezpośrednio dotyczyło jest to, że zostanie 

wydłużony termin realizacji tych wniosków prawdopodobnie o 60 dni. Także nie będzie to 

ustawowe 30 do 30 listopada, tylko kolejne 30, więc prawdopodobnie te pierwsze wnioski 



będą rozpatrywane w okresie dwóch miesięcy. I tutaj pojawią się już konkretne wytyczne co 

do realizacji również tych dodatków węglowych. Ale tu mówię, nie chcę się zagłębiać w 

szczegóły tej drugiej ustawy, ponieważ no czekam na ostateczną wersję tej ustawy. Natomiast 

tutaj mówię, środki finansowe nie będą pochodziły z budżetu gminy, bo podobnie naszej 

gminy, jak i pozostałych gmin nie jest stać na wypłatę takich środków finansowych. Ja na 

dzień dzisiejszy mam około dwóch miliony do wypłaty, ja tych pieniędzy nie mam, gmina też 

ich nie ma. Ale mówię, pierwsza transza 31 sierpnia została już zapotrzebowana. No ale no 

mówię, nas nie stać, więc złożyliśmy zapotrzebowanie, czekamy na wypłaty środków.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję bardzo. Ad vocem, Łukasz. Dobrze, bardzo proszę.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Ja mam takie pytanie do pani kierownik, bo dużo się pojawia takich pytań, ludzie się pytają, 

jak to jest z tymi gospodarstwami, czy z jednego domu może składać jedna rodzina, czy dwie 

rodziny, trzy, no bo tu jest takie, nic nie wiadomo.  

 

Kierownik MGOPS Anna Moruś-Mergalska 

- Panie radny, nie ukrywam, że bałam się tego pytania, ponieważ powiem szczerze, no trudno 

mi jest na nie odpowiedzieć. Obecnie, tak jak powiedziałam, pracujemy na ustawie, która 

nazywa się dodatek węglowy. W ustawie jasny jest zapis, że mamy przyjmować wnioski na 

gospodarstwo domowe, prawda? I tutaj powstał chaos, ponieważ faktycznie pojawiło się 

bardzo dużo gospodarstw domowych. W tym momencie czekamy na tą drugą ustawę, gdzie 

mamy mieć konkretne wytyczne, jak rozpatrywać te wnioski. Na dzień dzisiejszy 

przyjmujemy wnioski tak, jak składają je beneficjenci. Nie odsyłam nikogo , przyjmujemy 

tak, jak po prostu ktoś zakłada. Jeśli faktycznie chce złożyć gospodarstwo wielodomowe, my 

przyjmujemy. Wnioski są wprowadzane, natomiast nie są rozpatrywane. Mamy na to czas, 

czekamy na moment pojawienia się nowej ustawy. Mówię, nie chcę tutaj nikogo w błąd 

wprowadzić, bo mówię, jest to taka sytuacja bardzo dynamiczna. Panie radny, powiem tak, na 

dzień dzisiejszy przyjmowane są korekty, jest wszystko. Natomiast mówię, ja widziałam 

projekt ustawy, ale zaznaczam, że mówimy tylko o projekcie, więc proszę tych moich słów 

później nie wyciągać, że ja powiedziałam. W projekcie jest wyraźny zapis, że mamy 

traktować korekty, które są złożone po 11 sierpnia jako nieaktualne. Więc jeżeli nawet pan 

przyszedł i złożył taką korektę, że wcześniej pan deklarował, że opala pan drzewem, a teraz 

pan zadeklarował po 11 sierpnia, że opala pan węglem, my mamy tej korekty nie brać pod 

uwagę. Ale mówię, to jest projekt ustawy. A ja z projektami bardzo sceptycznie podchodzę. 

No w projekcie są jasne założenia. Ma być jeden dodatek, jeden piec, jeden numer domu. 

Także mówię, nawet w tym momencie jest tylko jeden numer, gdzie w deklaracjach są pod 

jednym numerem dwa piece, ale w projekcie ustawy jest wyraźny zapis. Jeden numer, jeden 

wniosek, jedna wypłata. Korekt po 11 sierpnia mamy nie uwzględniać. Ale mówię, to jest 

projekt.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Bartosz Dutkiewicz, bardzo proszę panie przewodniczący.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję bardzo. Widzę, że nam się trochę sprawy różne zrobiły, także wynik tego, że nie 

było długo sesji, ale to ja skorzystam z okazji, pytanie zadam panie burmistrzu, bo znaczy 

panu pewnie znany jest temat, bo i pismo do pana trafiło. Była u mnie pani prezes klubu 

seniora Ostoja z Nowej Słupi. Tam pojawił się jakiś problem, że Panie z klubu seniora nie 



mogą korzystać ze świetlicy. Tam wcześniej raz w tygodniu miały normalnie dostęp. Mają 

tam swój pokój urządzony, jakieś swoje rzeczy, które pozyskały z projektów i zakupiły, 

dostały. Teraz mają blokowany dostęp do tego pokoju. Muszą się prosić, czy może pan 

wpłynąć na panią dyrektor Domu Kultury, żeby udostępniła im ten pokój, no bo świetlica 

środowiskowa, no dla kogo jest, jeśli nie dla takich osób. Także prośba, żeby, żeby tu ruszyć 

temat, żeby mogły te panie korzystać tak jak do tej pory.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję. Nie ma, podejrzewam, że nie będzie żadnego problemu, jeżeli chodzi o 

korzystanie. To jest, jak Pan Bartosz powiedział, jest to świetlica środowiskowa. Świetlice 

środowiskowe są dla środowiska, dla mieszkańców. Problem tylko był z kluczem. Wszędzie 

staramy się, aby sołtys miał dostęp i klucze, aby mógł po prostu dysponować kluczami i 

udostępniać, żeby nie było problemu żadnego. Natomiast jest pewna odpowiedzialność 

materialna, żeby nie było tak, żeby klucze krążyły po całym sołectwie i nie wiadomo kto tam 

korzysta z tego, w którym momencie jest tam w tej chwili majątek jakiś tam zgromadzony, 

może nie jest on ogromny, ale jakiś tam jest w tych świetlicach, bo nie mówię tylko o 

świetlicach środowiskowych w Nowej Słupi, ale również w innych. W tej chwili jest to tak 

rozstrzygane, że wszędzie sołtys ma klucze, ewentualnie sołtys też podpisuje po prostu 

odpowiedzialność no i te klucze udziela, nie ma problemu. Także myślę, że pani sołtys tutaj 

dogada się spokojnie z kołem. Natomiast ja apelowałem do pani dyrektor, żeby tu po prostu 

tak przeprowadzać zajęcia, żeby również zajęcia, czy to tańca tutaj dzieci, czy kluby ostoja po 

prostu mogły wzajemnie współistnieć. Także taka rozmowa była i myślę, że to poukładamy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Marcin Grzegorski, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie burmistrzu, mam pytanie. Czy gmina w tym roku już podpisała umowę na 

zaopatrzenie w energię elektryczną i jaka to jest kwota za jeden kilowat i jaka jest różnica do 

poprzedniego roku? Na pewno pan wie, bo to wszystkie gminy borykają się i miasta z tą 

sytuacją. I czy nasza gmina podpisała jakąś umowę z innymi gminami o wspólne zaopatrzenie 

w energię elektryczną?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo, pan burmistrz, bardzo proszę. Nasza gmina uczestniczy w grupie 

zakupowej szesnastu gmin. Gminą wiodącą jest gmina Strawczyn jako zamawiający główny, 

natomiast my jesteśmy beneficjentem jednym z szesnastu. Byliśmy na spotkaniu kilka około 

ponad dwa tygodnie temu, około trzech tygodni, na spotkaniu w Strawczynie, gdzie wpłynęła 

pierwsza oferta, czyli przetarg był i pierwsza oferta, wpłynęły dwie w zasadzie oferty i ta 

najtańsza oferta to było, o ile teraz płacimy kwotę 0,44, to oferta najniższa była 1,85 zł., więc 

jest to ponad 450% wzrostu cen energii. Podjęliśmy wszyscy gremialnie, czyli cały, 

praktycznie te 16 gmin, o tym, aby nie podpisywać umowy, nie rozstrzygać oferty. Jeżeli 

chodzi o rozstrzygnięcie oferty, mamy na to 60 dni, czyli związanie z ofertą jest 60 dni. Jeżeli 

nie 90, nie chciałbym wprowadzać w błąd, albo 60, albo 90 dni jest możliwość, chyba 90 dni 

jest możliwość. Tak, 90 dni najprawdopodobniej jest możliwość związania z ofertą, więc 

zobowiązaliśmy firmę, która przeprowadza przetarg do tego, aby śledzić rynek i ewentualnie 

przygotować się do drugiego przetargu. Z tego co wiem, kwota na dzień dzisiejszy jest w 

granicach, oscyluje w granicach 1,70zł, więc troszkę spadła. Więc jest to i tak bardzo wysoko, 

ale jest to ogromna trudność dla wszystkich gmin w całej Polsce. Także czekamy, jak to 



będzie wyglądało. Na razie takiej umowy, żeśmy nie podpisali, przygotowujemy się do 

drugiego przetargu w grupie zakupowej.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ad vocem Marcin Grzegorski. Bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Pytanie do pani skarbnik. Pani skarbnik, czy my byliśmy jako gmina 

przygotowani na takiej skok i taką różnicę w energii, i czy zna Pani kwotę ubiegłego roku, 

jaką my zapłaciliśmy? I czy na przyszły rok są zabezpieczone jakieś pieniądze na tą różnicę 

właśnie, która będzie związana z energią elektryczną? Nie mówię tu już o kosztach, które 

jeszcze muszą być opalania szkół i innych jednostek Urzędu Gminy, tak? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy Pani Skarbnik, Pan Burmistrz, tak? Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, żadna gmina w Polsce nie jest przygotowana na taki wzrost cen energii. 

Nigdzie w budżecie nie mamy zaplanowane tego, dlatego że budżet jest jeszcze 

nieuchwalony, będzie uchwalany dopiero przez Radę Gminy w najbliższym czasie, czyli pod 

koniec roku. Jeżeli chodzi o poprzedni rok, nie powiem Pani skarbnik, może dysponuję tutaj 

większą wiedzę, ale no to jest kwota na pewno znacząca, jeżeli to była kwota około 250 

000zł., nie wiem, strzelam w tej chwili, musielibyśmy wyciągnąć tą kwotę, ale myślę, że 

wyciągniemy ją, no to trzeba byłoby się liczyć z wydatkiem grubo ponad milion złotych, 

jeżeli chodzi o zakup energii. Myślę, że o tyle jesteśmy szczęśliwi w sytuacji w stosunku do 

innych samorządów, może nie wszystkich, bo wiele samorządów wykonywało 

termomodernizację, ale to, że hurtowo żeśmy robili termomodernizację, myślę, że to wyjdzie 

bardzo na plus naszej gminie, bo ponieważ głównie wykonywaliśmy budynki instytucji 

publicznych, w tym między innymi szkół, więc uważam, że to był trafiony pomysł, żeby po 

prostu przejść na termomodernizację. Uważam, że oszczędność tutaj w stosunku do tego, 

gdyby tej termomodernizacji nie było, na pewno byłaby nie do udźwignięcia dla gminy. Być 

może szkoły musiałyby być zamykane. Wchodzą bardzo restrykcyjne też przepisy, jeżeli 

temperatura będzie poniżej 18 stopni, szkoła będzie musiała przechodzić na zdalną naukę, 

więc jest to naprawdę, no jest to po prostu, czeka nas trudny okres, z jakimi nie spotkaliśmy 

się do tej pory. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Ryszard Karpiński, bardzo proszę.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Panie burmistrzu, pytanie jedno. A co z gazyfikacją? Dzieje się coś czy?  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, mam odpowiedź od kilku mieszkańców, którzy dostali pismo, ponieważ 

projekt był już praktycznie, można powiedzieć, realizowany, zaawansowany, jeżeli chodzi o 

projekt przebiegu sieci gazowej. Natomiast do mieszkańców trafiły pisma, że z powodu tego, 

iż mieszkańcy nie chcą przepuścić np. na ulicy Partyzantów, nie chcą przepuścić polskiej 

spółki gazowej przez tereny prywatne, a innej możliwości niż przez tereny prywatne tutaj nie 

ma, bo przecież nie możemy umieścić gazu w drodze. No więc pojawił się problem. Kolejny 

problem, no po prostu grunty w tej chwili stanowią główny problem rozwojowy również dla 



Nowej Słupi. Nie mamy gruntów, którymi moglibyśmy sami dysponować i puszczać 

powiedzmy różnego typu inwestycje. Muszą w tym uczestniczyć mieszkańcy i tu się pojawia 

problem. Można powiedzieć, że za każdym razem. Dziękuję.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Dziwne to zwracam się do mieszkańców Nowej Słupi. Sam podpisywałem umowę tam na 

ulicy Kieleckiej i o jednego piekarza to co, staną piekarnie? To jest taka degresja. Jeszcze 

mam pytanie do pana Przewodniczącego. Panie Przewodniczący, proszę na następną sesję 

poprosić radnych powiatowych, a chodzi mi przede wszystkim o drogi, o wykaszanie dróg, 

aby były panie radne powiatowe, to by nam odpowiedziały na pytania dotyczy nam dróg 

powiatowych. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Dawid Marzec.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo. Szanowni państwo radni dyskusja całkowicie nie w temacie, ale dyskusja 

bardzo potrzebna i bardzo fajnie, bo można nawiązać do tego panie przewodniczący z 

pytaniem może trochę złośliwym, ale odbędzie się jakaś normalna sesja do końca roku. 

Jesteśmy radnymi znaczy normalna. Dzisiaj jest sesja nadzwyczajna i tak naprawdę 

nieprzewidziane jest te ten punkt sprawy różne jak najbardziej. Oczywiście te sprawy są 

bardzo ważne, bo jesteśmy po to, żeby reprezentować mieszkańców. Panie przewodniczący 

zobowiązuję w imieniu właśnie tych mieszkańców, którzy poniekąd się trochę śmieją i 

nazywają lenistwem wprost, to, że się nie spotykamy, nie rozmawiamy, nie dyskutujemy, a po 

to jest ta izba i po to jest rada, po to też są diety, żeby radni pracowali, pracowali dla 

mieszkańców. Koniec tego dobrego, tylko trzeba się spotykać, trzeba rozmawiać i wziąć się 

do roboty, bo widzicie państwo, że nadchodzi bardzo ciężki czas kryzysu. Tutaj Marcin zadał 

pytanie o energię elektryczną. Może i nie jesteśmy przygotowani na to, ale właśnie dzięki 

rozmowom, dzięki pewnym przesunięciom możemy się lepiej przygotować. Jest dużo pytań, 

pytań odnośnie Gminnego Ośrodka Kultury, to już myślę, żeby mi nie wystarczyło kartki A4, 

żeby zapisać od mieszkańców, ale między innymi takie pytanie, które będzie wstępem do tej 

dyskusji, czy należy zmienić nazwę tej instytucji, bo sportem i turystyką jakoś tak słabo się 

zajmuje. I to jest przykre, ale prawdziwe, dlatego Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu 

obliguję do tego, żeby na następne posiedzenie sesji była zaproszona Pani Dyrektor GOKSiT-

u, ponieważ pytań jest, tak jak wspomniałem, wiele, a nie mamy ich kiedy zadawać, no bo 

śpimy Panie Przewodniczący, także budzimy się i działamy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. To ja tylko tak ad vocem, jeżeli by Pan radny się nie spóźnił, to by wiedział o 

terminie sesji w trybie normalnym, nienadzwyczajnym. Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję. 

W takim razie przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



  Protokołował        Przewodniczący Rady Miejskiej  

 

 

Daniel Binkowski                        Rafał Piasecki   

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Dawid Marzec, 

Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam 

Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Cisłowski, Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Dawid Marzec, 

Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam 

Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Cisłowski, Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia 

 

 

4. Zamknięcie obrad 

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo panie burmistrzu za wyrażenie zgody. Myślałem, że sesję prowadzi 

przewodniczący, a nie burmistrz. Ale ok, dziękuję bardzo. Dobrze już panie przewodniczący. 

Wysoka Rado, chylę czoła, dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Kolega Marcin, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Panie burmistrzu, mogę? Panie Przewodniczący, ostatnio złożyłem wniosek na stałych 

komisjach, na sesji, co jest z tym wnioskiem moim i chciałem zapytać, czy ta osoba, która 

była i tutaj o tym mobbingu mówiła, pracuje dalej w urzędzie, bo wiem, że to Pana 

mieszkanka na tym i chciałem coś więcej.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Myślę, że to będzie poruszane na komisjach. Nie będziemy tego na sesji nadzwyczajnej o 

tym mówić. Natomiast koledzy radni, jeżeli będziecie w taki sposób atakować 

przewodniczącego, ja będę również musiał zachowywać się w sposób podobny do waszego 

zachowania. Dziękuję bardzo. Zamykam sześćdziesiątą trzecią sesję Rady Miejskiej.  

 

 


